
Møde i Lolland-Falsters Stifts Sociale Arbejde den 24. april kl.15.00-17.00 

Sted: Østre Allé 2, 4800 Nykøbing Falster 

Inviterede:   

Biskop Marianne Gaarden, marga@km.dk  

Mei Petersen, Menighedsplejen i Danmark, klp@menighedsplejen.dk  

Lene Sletved Menighedsrådsmedlem Rødby, lene@sletved.com  

Jens Erik Boesen, Væggerløse Menighedsråd, jenserikboesen@gmail.com 

Inga Rasmussen, Frivilligkoordinator Lolland kommune, maras@lolland.dk 

Britta Lange, bybl@guldborgsund.dk 

Dorte Mikuta, Diakonipræst og sognepræst, domi@km.dk 

Lisbeth Mannerup Nielsen, Teologisk konsulent og sognepræst, lmni@km.dk  

Alice Lilly Frederiksen Beinthin, sekretær, afb@nykfsogn.dk 

Vi starter med årsmøde – dagsorden for sig selv.  

Referat fra mødet:  

1. Godkendelse af dagsorden  

- Dagsorden godkendt 

2. Tilbage blik og blik ind i fremtiden  

• Netværksmøde den 6. december 

 

Ca. 15 deltog, besøg af Lisbet om konfirmationsarrangement og Dorte fortalte om 

hendes arbejde. Det var en succes, bare at møde hinanden på tværs og dele erfaringer 

og ideer. Vil gerne gøre det igen.  

• Oplevelsesklubben i Maribo 

Et godt samarbejde, mellem røde kors, det åbne center og os. Finder nye steder at køre 

hen og borgerne er glade for det.  

 

• Unge fra FGU 

Inga startet samarbejde om unge fra FGU, som er kommet og sunget i det åbne Center, 

vi giver 1000 kr. Til en oplevelse for denne gruppe unge. Vil gerne høre om projekter 

Dorte har med unge og vil gerne samarbjede.  

 

• Højeskoledag med juletema 

Fin dag med god deltagelse ca. 16 personer. Blev lavet dekorationer og mens der blev 

lavet dekorationer, blev der fortalt mange gode erindringer.  
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• Bæredygtig konfirmation i Horbelev 

Et lille sted, der kom ikke så mange, men der blev hygget om det. Der kom ca. 5 

konfirmander. Alle var glade for det og der blev vist, at man kan gøre det, på trods af at 

være et lille sogn.  

 

• Dortes kontakt til menighedsråd osv. 

Taget kontakt til menighedsråd. Haft samtaler med præster og menighedsmedlemmer. 

Været interesseret i landsogne, og undersøgt hvad de føler sig kaldet til.  

Folk føler sig ikke nødvendigvis kaldet af gudstjenester, men af kirken som bygning, 

ejendom, grønne arealer. 

Det Dorte har lyst til, er at gå med på den bølge, og understøtte bølgen af 

bæredygtighed på kirkegården og skabe diakoni i denne interesse for haver, 

kirkegården og andre grønne området. At det kan være det fælles tredje.  

Overvejelser fra bestyrelsen:  

Skabe fællesskaber på kirkegården, laver aktiviter som kalder på mennesker på 

kirkegården (Bistader, vin, stauder etc).  

Kan man skabe noget sociale aktiviteter med bæredygtighed i overvejelserne?  

Der kan udvikels et idékatolog med sociale aktiviteter på kirkegårdene, som kan 

medbringes til de forskellige sogne.   

 

• Hvad er der i støbeskeen? 

o Skal vi søge penge til et større projekt?  

At søge nogle puljer ville kunne give mulighed for, at ansætte en medarbejder. Der vil blive 

søgt i de fonde der er. 

Det er kortere projekter på ca. 1 år (PUFF puljen), som der kan søges nu. 

Skærmkaffe er menighedsplejen færdig med nu. Velux fonden har været 

samarbejdspartner. De har en pulje som kan søges i august, gerne til yderområder. 

Projektet man ville søge ville være, noget som ville skulle veksle mellem skærm og fysiske 

møder. Mei overvejer hvordan et projekt evt. kan ses ud.  

 

Guldborgsund kommune har fokus på ensomme og fattige børnefamilier. Kommunen søger 

samarbejdspartnere som kan hjælpe med at bygge bro mellem familier og kommune og 

det kunne være vi skulle overveje det. Britta ved mere i næste uge.  

 

Der er opbakning til at søge projekter, hvor der er lønkroner i. Mei arbejder videre med 

det.  

 

3. Status på fundraising og økonomi 

Fået penge fra både Lolland og Guldborgsund.  

Søgt statens kunstfond.  

 

På nuværendetidspunkt over 100.000 stående.  



 

4. Kommunikation 

Ca. 1 opslag ugentligt på Facebook.  

Opslag på Facebook om feriehjælp i gruppen, så der er mulighed for alle at se det. 

 

5. Bordet rundt. Hvad er vi hver især optaget af, som kan være interessant for de øvrige 

Lene: Diakonipræst i Rødby, Olga. Overvejelse Lene har, er at Olga, skal sidde med istedet for 

Lene.  

Lene har været medlem i ældresagen siden hun var 60 år, overtalt til at være aktivitetsleder for 

bisiddere. Hvis man har brug for bisidder kan man få hjælp, om man er medlem eller ej.  

 

Dorte: Dorte er interesseret i en form for sjælesorg, som handler om ikke at leve i 

overenstemmelse med ens hjerte. Det er der skrevet en bog om, og de afholder også et kursus, 

som Dorte har tilmeldt sig.  

Dorte er med i et nationaldiakonalt netværk, hvor de mødes i Odense, hvor Anders Laugesen 

som skal komme og tale om alle de indtryk vi bliver bombaderet med. 

Britta: Kommunalpolitisktopmøde, lang tid på at drøfte, hvordan kan man som kommuner 

samarbejde med det lokale samfund. 

Besøgt Headspace, i Guldborgsund Kommune har der være øget tilgang. De henvender sig 

primært om relationelle udfordringer. Gode erfaringer med at have tre fremskudte 

medarbejdere.  

Center for afhængighed var de oppe og indvie dere nye lokaler. 

  

Alice: Der skal afholdes kommunikationsworkshop i Nyk. F sogn 

 

Lisbeth: Sammen demenskonsulent fra Guldborgsund Kommune har Lisbeth en 

pårørendegruppe for børn og børnebørn.  

Skal lave en inspirationsdag til efteråret.  

Ønske at komme mere ud til plejehjem. 

Lavet en gruppe med præster og læger i Falster Provsti, hvor der kan samarbejdes om f.eks. 

Demensramte og pårørerende. 

 

Jens Erik: Spis sammen i Væggerlæse forsamlingshus, et samaberjde med ældresagen.  

Der er menighedsrådsvalg til efteråret, og der kommer udskiftning – vi skal overveje hvordan vi 

kommunikere ud til de nye menighedsråd om vores sag, for Intranettet koster penge at tilgå, 

så derfor skal vi have det med i vores overvejelser. 

 

Marianne: Haft møde i ministeret. Glæder sig over hvor mange aktiviteter der rent faktisk er.  

 

Mei: Ikke noget.  

 

6. Datoer for møder i 2024 



Mei finder datoer og sender ud.  

7. Evt.  
 


